



Fédération Européenne  
des Médecins Salariés  
European Federation  
of Salaried Doctors

Date:	28-08-2018	Document:	F18-039 FR EN
Title:	France Rapport/report		
Author:	Jean-Paul Zerbib, UNMS		

### Rapport France

Le gouvernement français a courageusement annoncé plusieurs gros chantiers dans le domaine de la santé

1- réforme de l'hôpital public.

Les déficits sont chroniques et importants. Les personnes médicaux et non médicaux sont en nombre insuffisants . Aucune piste n'a été annoncée .

2- les urgences. Une amélioration des urgences hospitalières est annoncée, avec une plus grande implication des médecins généralistes libéraux pour désengorger les urgences hospitalières ;

3- la dépendance : les luttes des 7 organisations syndicales nationales, dont la CFE-CGC (UNMS) a obligé le gouvernement français à travailler sur les EHPAD ( établissements d'hébergement pour les personnes âgées dépendantes) et les soins à domicile pour les personnes âgées.

Il manque 2000 médecins coordonnateurs dans les EHPAD. La question d'une 5e branche, d'une prestation dépendance, payée par tous les français , est posée .

### Report France

The French government has decided to announce several new ideas in the French health system .

1- public hospital : deficits are huge and there is lacks of doctors, nurses and other health-care workers .

At this moment, we do not know what will happen in those fields.

2- emergencies: a better system is expected. Family doctors ought to get a bigger place in this system .

3- dependence : strikes organized by the 7 national French unions (UNMS CFE-CGC is one of them) moved ideas of the French government about EHPAD (hospital for dependent old people) and health-care at home for old people.

Lack of doctors in those hospitals is at around 2000 doctors. The question of opening the 5th French branch of social help , on dependence , is on the floor, paid by all French people.